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Město Pohořelice

mestopohorelice

Vážení spoluobčané,
před sebou máme nejkrásnější období 

roku – prázdniny a  dovolené. Využijte jich 
k odpočinku, sousedskému posezení, grilo-
vání, trávení času v přírodě, u vody či u ba-
zénu. Také je to skvělá příležitost jíst o něco 
zdravěji, tedy více ovoce a zeleniny, které přes 
prázdniny na vlastní zahrádce dozrávají…

Začátkem června jsme si společně uži-
li XVII. ročník Slavností města Pohořelice. 
V pátek pozdě odpoledne, kolem 16. hodiny, 
přišla průtrž mračen, ale cca po 10 minutách 
bylo po dešti, a tak od 17. hodiny jsme s dět-
mi z Veselého království naší MŠ a paní ře-
ditelkou Mgr. Kloudovou slavnostně zahájili 
naše Slavnosti města. Sobotního odpoledne 
se pak spolu s námi účastnili i zástupci part-
nerského města Brezová pod Bradlom (SR)  
Mgr. Jaroslav Ciran s přednostou městského 
úřadu Brezové Ing. Jánem Michálkem a kole-
gové z „malých“ Pohořelic u Napa-
jedel pan starosta Tomáš Hanáček 
a místostarosta Tomáš Zelík. Ještě 
než jsme společně zahájili odpole-
dní sobotní program Slavností na 
pódiu před sportovní halou, zhlédli 
jsme druhou polovinu zápasu na-
šich fotbalistů na travnatém hřišti 
na ul. Sportovní. I. A tým muži Po-
hořelice porazil tým z Velkých Pav-
lovic nekompromisně 5 : 2 a oslavil 
tak postup do krajského přeboru, 
gratulujeme! 

Chtěl bych i  na tomto místě poděkovat 
sponzorům za velkou fi nanční a  morální 
podporu při pořádání Slavností. V neposlední 
řadě také kolegům místostarostům Mgr. Pa-
řilovi a Mgr. Veselému za organizování a ná-
slednou koordinaci průběhu Slavností.

Věřím, že naše děti nám udělaly radost 
vysvědčením, za což bychom je měli ocenit 
a podpořit je laskavým slovem v dalším sna-
žení. Pěkné školní výsledky jsou jistě důležité, 
ale přece nebudeme nad dětmi lámat hůl pro 
pár špatných známek. Jistě hledají vlastní ces-
tu a nebudou stejné jako my, snad lepší. Chtěl 
bych poděkovat a popřát zaslouženou dovole-
nou našim učitelům a učitelkám a všem, kteří se 
během školního roku podílejí na vzdělávání dětí 
a na smysluplném trávení jejich volného času. 

Za vedení města Vám přeji pěkné letní dny. 
Bc. Miroslav Novák, DiS.

starosta města
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INVESTIČNÍ AKCE
1) V  místní části Smolín 

došlo k opravě studny naproti 
místní hospodě. Začali jsme 
obnovou betonových skruží 
a  úpravou přístupu ke stud-
ni. Následovat bude vyčištění 
vnitřní části studny odbornou 
fi rmou a následně dojde k  je-
jímu opětovnému zprovoznění. 
Samozřejmostí bude i  úprava 
zeleně okolního prostoru. 

2) Do fi nále se blíží rekonstrukce tenisového areálu TJ Sokol Po-
hořelice. Budoucí moderní sportoviště nabídne nejen 3 tenisové kurty, 
ale vznikne i nové workoutové hřiště pro fi tness nebo víceúčelové hři-
ště pro basketbal či vybíjenou. Zimní provoz zajistí nafukovací hala, 
která pokryje 2 kurty. Jsem velice rád, že se nám díky politické pod-
poře pro TJ Sokol podařilo získat navíc individuální krajskou dotaci 
ve výši 2,5 mil. na pokrytí prací, které byly nad rámec smlouvy o dílo.

3) prava uličního prostranství 
na náměstí Svobody je u konce. 
Děkuji moc našim zahradníkům 
za zajištění zvelebení rohu ulice. 
Na oko to vypadá rozhodně lépe 
než předtím. Na přípravě celkové 
rekonstrukce náměstí Svobody 
se stále usilovně pracuje. 

4) V  městském parku byly 
instalovány nové zábavně-na-

učné prvky. Děti, ale i dospělí se nově mohou seznámit se zajímavými 
druhy rostlin a živočichů nebo si zahrát piškvorky. Jde o příjemnou 
a zábavnější formu naučných tabulí. Tak jen doufám, že nám dlouho 
vydrží bez povšimnutí nějakých vandalů.

5) Opravu mostu přes řeku Jihlavu zajišťuje Správa a údržba silnic 
Jihomoravského kraje. Jde o závadu, kterou před dvěma lety způso-
bila porucha na vodovodním řadu. Stavební práce by měly být hotovy 
do konce prázdnin. 

Během léta se můžete těšit na projekci letních kin, tentokrát i ve 
Smolíně a v Nové Vsi. Velká gratulace patří našim fotbalistům, kteří 
zvítězili a postoupili do vyšší třídy. V polovině prázdnin nás čekají již 
tradiční Jakubské hody, přijďte podpořit stárky z Pohořelic. Závěrem 
mi dovolte ještě jednou poděkovat všem sponzorům letošního roč-
níku Slavností města, bez kterých bychom takovou nákladnou akci 
nemohli pořádat. Náklady opravdu stoupají i v tomto odvětví a udr-
žet vysokou laťku bez vstupného není snadné. Velké díky a poklona 
patří všem zaměstnancům technických služeb, kteří se postarali 
o hladký průběh a úklid celé akce. Na výbornou zvládli zaměstnanci 
MAS Podbrněnsko připravit trhy regionálních potravin na nádvoří 
Komunitního centra Pfann. Celý tým pořadatelů zajistil a vedl Hon-
za Kříž a  za celkovou koordinaci děkuji kolegovi místostarostovi 
Ondřejovi Veselému a kulturním referentkám Dominice Zapalačové 
a Kláře Kubíkové. 

Mějte krásné léto a přijďte zase pokecat s vedením města, tento-
krát až po prázdninách 4. září od 18 hodin na Pfannu.      

S pozdravem Mgr. Patrik Pařil
1. místostarosta 
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ZE ZÁPISŮ RADY MĚSTA
17. schůze rady města, konaná dne 18.5.2023, projednala mimo jiné 
i tuto problematiku:
-� schválila vítězného uchazeče veřejné zakázky „Pohořelice - re-

konstrukce parkovacího stání u hřbitova a rekonstrukce chodníku 
Vídeňská“, fi rmu SET - stavby s.r.o, IČO 05094909, cena vč. DPH 
5.829.288,74 Kč.

18. schůze rady města, konaná dne 24.5.2023, projednala mimo jiné 
i tuto problematiku:
-� schválila poskytnutí mimořádné dotace z rozpočtu města na rok 

2023 ve výš 25.000 Kč Hudebnímu ateliéru Mgr. Pavla Kratochví-
la na uhrazení honoráře a ubytování umělců na slavnostní závě-
rečný koncert žáků,

-� schválila zapůjčení tanečního parketu obci Ivaň na tradiční Barto-
lomějské hody ve dnech 25. 8. - 27. 8. 2023,

-� schválila aktualizaci pravidel programu Obědy do škol,
�- schválila uspořádání akce Týden sportu zdarma ve sportovní hale 

a  sokolovně v týdnu od 10. 7. do 15. 7. 2023,
-� schválila přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 

48 000 Kč na projekt Pohořelice - město pro rodinu 2023,
-� schválila Smlouvu č. JMK083752/23/OŠ o  poskytnutí dotace 

z  rozpočtu Jihomoravského kraje v  rámci Dotačního programu 

na oblast prevence kriminality v roce 2023 na realizaci projektu 
Bezpečnější Pohořelice 2023, podpora je ve výši 150.000 Kč,

-� schválila přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 
25 000 Kč na projekt Noc kostelů Pohořelice 2023,

-� schválila Smlouvu o  spolupráci při zajištění zpětného odběru 
a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpado-
vého hospodářství e.č. 20/0251 s EKO-KOM, a.s., Praha,

-� schválila fi nanční dar ve výši 3000 Kč na vydání knihy s názvem 
Rok 1938 na Břeclavsku dle žádosti Muzejní a vlastivědné společ-
nosti v Brně, z.s.,

-� schválila rozpočtové opatření města č. 4/2023,
-� vzala na vědomí zrealizovaný průzkum trhu na službu zpracování 

Pohořelického zpravodaje a souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo 
s vítězným uchazečem na dobu 24 měsíců - Tiskárna Brázda, IČ: 
614 14 301. 

-� schválila úpravu ceníku města – pronájem reklamních cedulí na 
sloupech veřejného osvětlení dle předloženého návrhu s účinností 
od 1. 6. 2023 na nově uzavřené smlouvy,

-� schválila přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 
120.000 Kč na projekt 17. slavnosti města Pohořelice.

Mgr Renata Babčanová
MěÚ Pohořelice 

OZNÁMENÍ MĚÚ 
POHOŘELICE

SBĚRNÝ DVŮR 
BUDE 08.07.2023 UZAVŘEN
Upozorňujeme občany, že v sobotu 8. 7. 2023 
bude sběrný dvůr z  provozních důvodů uza-
vřen. Děkujeme za pochopení.
Ing. Ivana Galiová, tel. 720 071 497, e-mail: 
ivana.galiova@pohorelice.cz

REDAKČNÍ RADA
Tento rok jsme pro vás připravili šest čísel Pohořelic-

kého zpravodaje. Moc děkuji všem autorům článků a fo-
tografi í za spolupráci. Těším se u dalšího čísla, které vyjde 
začátkem měsíce září.

Na tomto místě bych chtěl velmi poděkovat Ing. 
Kristýně Bilavčíkové, mnohaleté redaktorce,  za práci 
na zpravodaji, vždy milý, profesionální přístup a ochotu. 
Kristýna se tímto číslem loučí na pozici redaktorky. Bude 
se plně věnovat doktorskému studiu. Držíme palce, ať 
jde věda.

Rád bych vám jménem celé redakční rady Pohořelic-
kého zpravodaje popřál pohodové léto, odpočinek a krás-
nou dovolenou.

Mgr. Ondřej Veselý
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CENA PŘÍSTAV
V pondělí ráno 22. května jsem obdržel 

telefonicky zprávu o  získání ceny Přístav 
od České rady dětí a mládeže. Přiznám se, 
byl jsem v šoku, nevěděl jsem, že jsem byl 
nominovaný, a  hlavně jsem nic světobor-
ného nevykonal. Přečetl jsem si, že cena 
Přístav je každoročně udělována zástup-
cům veřejné správy a samosprávy a pod-
nikatelům působícím na místní a  krajské 
úrovni za podporu mimoškolní práce s dět-
mi a mládeží.

Slavnostní předávání cen Přístav bylo 
stanoveno na středu 7. června v 18.30 v Pra-
ze. Vydali jsme se na tuto slavnost společně 
s Honzou Křížem, Helenou Kloudovou a Mi-
chalem Truhlářem. Předávání cen byl oprav-
du pěkný zážitek, všichni jsme si to užili.  

Cenu Přístav vnímám jako ocenění prá-
ce celého města Pohořelice a  všech lidí, 
kteří pracují s dětmi a mládeží. Tato cena 
nám ukazuje, že tuto práci děláme dobře 
a  jdeme správným směrem. Osobně beru 

ocenění jako velký závazek do budoucna 
a  povzbuzení k  další práci nejen pro děti 
a mládež v našem městě. V dohledné době 
nás čeká výstavba dětské skupiny ve Smo-
líně, výstavba budovy základní školy na ul. 
Lidická a  snad i  nová mateřská škola na 
ul. Znojemská. Rekonstrukce skautského 
domu je již ve své druhé polovině.

Děkuji za nominaci, podporu a  spolu-
práci. Cena Přístav je v Pohořelicích!

 Mgr. Ondřej Veselý, místostarosta města 

ZASTUPITELÉ NAŠEHO MĚSTA
Bc. KLÁRA VYDROVÁ
Představení

Jmenuji se Klára Vydrová a do Pohořelic jsem se přistěhovala 
z Moravských Budějovic společně se svou maminkou v době, kdy 
mi bylo 6 měsíců. V Pohořelicích žiji tedy prakticky celý život, 
navštěvovala jsem zde mateřskou i základní školu a také různé 
vzdělávací i sportovní kroužky. Po studiích na střední škole jsem 
se vzhledem k  vystudovanému oboru veřejnosprávní činnost 
zajímala o pozice ve statní sféře, kdy jsem se uplatnila nejprve 
u Policie ČR NCOZ a poté na České obchodní inspekci.

Během vykonávání inspektorské pozice na České obchodní 
inspekci jsem se zaměřila i na osobní rozvoj a v  loňském roce 
jsem dokončila bakalářské studium na Masarykově univerzitě.

Vzhledem k  tomu, že považuji vzdělávání za velice důležité 
a je mým cílem se neustále rozvíjet a zdokonalovat, pokračuji ve 
studiu i nadále, a to na navazujícím magisterském studiu. To je 
i důvodem, proč v současné době pracuji na pozici školitele, kde 
mohu uplatňovat získané znalosti a dovednosti a kde se mohu 
dále rozvíjet.

V roce 2022 jsem byla poprvé zvolena do zastupitelstva na-
šeho města a  velice si této příležitosti vážím. Protože je naše 
město pro mě citová záležitost a  je mi ctí je zastupovat a  za-
stupovat zájmy a potřeby občanů, je pro mě také důležité, aby 
všechny naše kroky směřovaly ke spokojenému životu právě na-
šich občanů. Z tohoto důvodu jsem vstoupila do Přísahy, neboť 
se jako strana neustále snažíme o to, aby se k našim občanům 
přistupovalo spravedlivě a aby se jim v našem městě žilo hezky.

Co se mi líbí na našem městě? 
V  současné době se mi 

líbí, že se naše vedení za-
měřilo i  na městské části, 
které spadají pod Pohořelice, 
protože tomu tak v minulých 
letech nebylo. Protože jsem 
ve Smolíně nějaký čas byd-
lela a  žije zde moje rodina, 
tak mě velice těší, že se pro 
občany vybuduje dětská sku-
pina, opraví se kulturní dům a hodový plac a proběhne změna 
územního plánu z průmyslové zóny na pozemky pro bydlení.

Co bych ráda změnila?
Nejen jako zastupitelce města, ale také jako běžné občance 

Pohořelic se mi nelíbí neustálá výstavba průmyslových zón, které 
ničí z mého pohledu a z pohledu mých příbuzných krásu našeho 
města. Z tohoto hlediska bych si přála, aby se veškerá výstavba 
průmyslových zón do budoucna zastavila a začalo se myslet více 
na potřeby našich občanů. Výhody v zástavbě průmyslových zón 
neshledávám žádné, neboť v průmyslových zónách pracuje pou-
ze malé procento občanů z Pohořelic.

Taktéž je důležité si uvědomit, že se město neustále rozvíjí, 
staví se neustále nové a nové byty, ale Pohořelice nejsou na tento 
rozvoj připravené. Ve městě tak není dostatek míst ve školách 
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a školkách pro naše děti, nemáme dostatek lékařů a odborníků 
pro nové občany.  

Co se týká dalších změn, bylo by žádoucí se zaměřit také na 
spravedlivé přidělování městských bytů, neboť v  současnosti 
město nedisponuje dostatkem městských bytů, které by byly ur-
čeny pro běžné občany našeho města. Běžný občan na městský 
byt nemá nárok nebo je mu nabízen byt v demoličním stavu.

Někteří zastupitelé a jejich příznivci vidí Přísahu jako stranu, 
která neustále kritizuje kroky vedení města. V  této souvislosti 
je klíčové zmínit, že Přísaha do komunální politiky vstupovala 

s přesvědčením, že Pohořelice potřebují změnu. To, že se nám 
nelíbí neustálá výstavba průmyslových zón, nedostatek lékařů, 
škol a školek a nezodpovědné zacházení s finančními prostředky 
města, není přeci nic špatného.

 Jak trávím volný čas?
Svůj volný čas trávím nejraději se svou mladší čtrnáctiletou 

sestrou Barčou, se kterou si při společné procházce vždy odpo-
činu. Mezi mé zájmy patří také péče o domácí mazlíčky, návštěva 
divadla, cestování a další různé kulturní a sebevzdělávací aktivity.

ING. BC. DAREK HAUMER, MSC., MBA
Představení

Téměř polovinu svého života jsem vyrůstal pod Pálavou ve 
městě Mikulov. V Pohořelicích bydlím od roku 1998 a tohle měs-
to pokládám za svůj domov. Profesně jsem zaměřen hodně širo-
ce, a tak kromě vydávání motoristického časopisu Chrom & Pla-
meny, pořádání největšího srazu amerik Lucky Cruisers Weekend 
v Pasohlávkách, vedení motelu Eldorado v Mikulově se ještě na 
čtvrt plynu věnuji stavební profesi.

Kromě mé práce je mou další zálibou profesní rozvoj a vzdě-
lávání. Ovšem s přibývajícím věkem mých spolužaček již asi tuto 
zálibu trochu utlumím.

Co se mi líbí na našem městě? 
Líbí se mi progres a množství investic, které mění tvář našeho 

města k  lepšímu. Mnoho kulturních akcí, které tmelí jednotlivé 
občany a  sousedy. Máme vcelku jednotnou samosprávu, která 
má velký zájem budovat naše město.

 
Co bych rád změnil? 

Určitě by si prostor celého náměstí zasloužil facelift, ale již 
jsme byli seznámeni s architektonickou studií, která je předvojem 

budoucí očekávané změny, 
která naše městečko opět 
zkrášlí. Dále by bylo fajn 
vybudovat promenády pro 
pěší v parku, ale i  tady se 
již ledy hnuly. Do budouc-
na bych si přál, aby se 
dobře naložilo s  budovou 
bývalého hotelu Morava, 
aby sloužila k  prospěchu 
obyvatelům našeho města.

 
Jak trávím volný čas?

Tak to se ani neptejte, 
poněvadž ho mám oprav-
du pramálo. Pokud se chci 
projet v historickém vozidle, tak obvykle pojím, z hlediska úspory 
času, dvě činnosti. Takže často s oblibou vozím dcerku do školky 
nějakým starým krámem. Zbývající střípky volného času dělím 
mezi moji ženu Petru, své čtyři děti, publikování článků, čtení 
odborné literatury, případně degustaci vinných moků.

MŠ POHOŘELICE 
SPORTUJEME 
V MATEŘSKÉ ŠKOLE

V  raném věku je pohyb pro rozvoj 
dítěte zásadní. Předškolní děti tráví po-
hybem velkou část dne, mají možnost 
si utvářet sportovní návyky a  rozvíjet 
pohybovou všestrannost. Pokud k tomu 
dostanou příležitost. A  jaké možnosti 
v tomto směru dává dětem naše mateř-
ská škola?

Tou první a jistě velmi významnou je 
dopolední pohyb dětí na zahradě. Kromě 
různých lanových překážek a  herních 
prvků mohou děti využívat velké plochy 
pro honičky, házení či kopání s míčem, 
prolézací tunely nebo terénní nerovnosti 
pro koordinaci a posílení celého těla. Dá 
se u nás vylézt i na pár stromů. Chodíme 
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také do městského parku, kde děti kromě 
využívání herních prvků hrají různé pohy-
bové hry. Oblíbeným místem je fotbalové 
hřiště s  umělou trávou, které využíváme 
často po deštivých dnech. Děti tak mohou 
odcházet ze školky s  nezablácenými bo-
tami, a přesto si užily dostatek kvalitního 
pohybu.

Naše mateřská škola je zároveň zapo-
jena do dvou projektů podporujících zdravý 
pohyb dětí. Jsou jimi projekty Lokomoce 
a Se Sokolem do života. Jako pedagogové 
jsme prošli odborným školením, abychom 
učili děti správným pohybovým vzorcům, 
podporovali jejich zdravý vývoj a  správné 
držení těla. Oba projekty mají zpracovanou 
metodiku včetně spousty zábavných po-
hybových her. Děti tak mají možnost pra-
videlného ranního cvičení zaměřeného na 
koordinovaný pohyb. Cvičíme naboso.

A co by byl pohyb na zahradě bez ko-
loběžek a  různých vozítek. Dovednosti na 
těchto prostředcích každoročně zužitková-
váme při dopravní výchově na dopravním 
hřišti. Děti mají možnost vstřebávat důle-
žité informace o  bezpečném chování na 
silnici prostřednictvím toho, co mají oprav-
du rády – pohyb a zábavu.

V letošním roce jsme našim dětem na-
bídli možnost vyzkoušet si sport, ke které-
mu se běžně nedostanou. Tenisová škola 
SMART si pro nás připravila ukázkovou tré-
ninkovou lekci. Děti si tak mohly vyzkoušet 
držení rakety, odpalování, potrénovaly ko-
ordinaci těla a hry s míčkem.

Myslím, že děti mají k  pohybu kladný 
vztah od narození. Na nás je, abychom je 
v něm podpořili. V Mateřské škole v Poho-
řelicích se o to budeme snažit i nadále.

Za celý tým MŠ
Veronika Traxlerová
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ZŠ POHOŘELICE 
ABSOLVENTSKÝ VEČER

BESKYDY 2023

V pátek 16. 6. 2023 se ve venkovních prosto-
rách školy konala slavnost absolventů. Návštěv-
níci z řad rodičů, přátel, sourozenců i prarodičů si 
mohli prohlédnout práce žáků, vyzkoušet si brýle 
virtuální reality, naprogramovat robota či si změřit 
pH nápoje, kterým se občerstvovali na baru. Záro-
veň také probíhalo hlasování o nejlepší deváťácké 
tablo. Kulturní zážitek zařídilo pěvecké vystoupe-
ní Terezy Kratochvílové a  tanec žáků posledních 
ročníků. Následovalo slavnostní předání ocenění, 
stužkování a  rozloučení s  absolventy. V  pokro-
čilejší části večera předvedly mažoretky svou 
světelnou show. Na parket návštěvníky úspěšně 
přilákal hudbou a  světelnými efekty DJ Boula. 
Děkujeme všem, kteří přišli vytvořit skvělou at-
mosféru a slavnostně se rozloučit s žáky, kteří již 
brzy vykročí z naší školy do velkého světa.

Mgr. Zuzana Kouřilová

Ve dnech 22. – 26. května se konala škola v přírodě pro všechny 
třídy 4. ročníku naší školy. Ubytovaní jsme byli v hotelu Bečva v obci 
Horní Bečva. Kromě skvělého jídla jsme každý den zakusili krásy 
beskydské přírody. Nachodili jsme přibližně 15 km, zahráli si spous-
tu míčových i  jiných her. Pobyt nám zpříjemnili animátoři, kteří si 
pro naše žáky připravili zajímavý a velmi nabitý program na téma 
Harry Potter, ve kterém se soutěžilo o pohár bradavické školy. Děti si 
vyzkoušely jízdu na koloběžkách, střelbu z luku, lanové aktivity, bo-
jovaly nejen v kouzelnických soubojích pomocí své čarodějné hůlky, 
ale také v bitvě s Nerf pistolemi. Chybět nemohla ani noční stezka 
odvahy. Na rozloučenou jsme si poslední den opékali špekáčky.

Velké děkuji patří panu kuchaři i celému personálu hotelu, kteří 
se o nás velice pěkně starali.

Na zpáteční cestě jsme absolvovali prohlídku výrobny svíček 
Unipar v Rožnově pod Radhoštěm, kde si mohl každý vyrobit svoji 
svíčku.

Byl to týden plný nových zážitků, velmi intenzivní a příjemný jak 
pro žáky, tak pro pedagogy. Děkujeme.
Bc. Romana Červinková, Mgr.  Anna Dovrtělová, Oksana Hájková, Andrea 

Herko, Michal Řeřucha, Mgr. Nora Škorpíková a Mgr. Adéla Šotkovská
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PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE 
Čtenářská dovednost je nesmírně důle-

žitá a využíváme ji po celý svůj život. Čte-li 
žák v druhém ročníku plynule po slabikách 
či plynule po větách a s porozuměním, tak 
vím, že po dobu dvou let hodně četl ve škole 
i doma. Číst se naučíme pouze čtením. To, 
jakými jsme již čtenáři, jsme ukázali ve čtvr-
tek 8. 6. 2023 našim rodičům z 2. A třídy.

Čtyři moderátorské dvojice připomněly 
naši cestu, jak jsme se stali čtenáři.  Vzpo-

mněli jsme si na básničky, které nás do-
provázely u některých písmen v první třídě, 
pak jsme četli pohádku Rudolfovy špinavé 
uši a pohádku O domečku. U  této pohád-
ky si žáci rozstříhaný text museli nejdříve 
podle posloupnosti seskládat a  rozdělit 
si, kdo co bude číst. Žáci své rodiče také 
trochu testovali u hádanek a poté je roze-
smáli svými vtipy a hranou pohádkou Zajíc 
a hlemýžď.

 Zhodnocení, zda se můžeme považovat 
za čtenáře, bylo v závěru na rodičích. Ti nás 
hodnotili velmi dobře, a  proto mohl i  král 
Jan, který byl pro děti velkým překvapením, 
pasovat všechny žáky na čtenáře.

 Jsem na své děti, na žáky z 2. A třídy, 
velmi pyšná, protože se stávají opravdový-
mi čtenáři, a tím se jim otevírá přenádherný 
svět pohádek, příběhů, …

Mgr. Marie Bednářová

MYSL V AKCI 
Žáci školy mají možnost zapojit se do 

aktivit ekokroužku, ve kterém se učí ekolo-
gicky přemýšlet nad světovými i  lokálními 
problémy. Jednou z iniciativ byla spoluprá-
ce na žákovském miniprojektu, který měl za 
cíl propojit myšlenky udržitelnosti a  zlep-
šování prostředí pro učení. V hlavách členů 
ekokroužku tak vznikl nápad na přenosnou 
venkovní učebnu, která využívá recyklova-
telné materiály. Vznikly tak dřevěné bedýn-
ky s podsedáky, které lze libovolně rozmístit 
pro učení venku. Bedýnky se staly zároveň 
malířským plátnem pro žáky prvního stup-
ně, kteří je vyzdobili obrázky na různá téma-
ta zabývajícími se ochranou přírody a eko-
logií. Projekt sklidil úspěch i  za hranicemi 
školy, a tak jsme byli pozváni, abychom jej 

představili i  dalším školám na konferenci 
MYSL v  akci. Honza Celnar a  Marie Lan-
grová, žáci 8.C, tak stanuli dne 8. 6. 2023 
před velkým publikem v  kreativním hubu 
v Brně. Vyslechli si je žáci dalších jihomo-
ravských základních a středních škol, peda-
gogové a další hosté. Akce se nesla v duchu 
networkingu a  vzájemné inspirace a  byla 
zakončena workshopy pro zúčastněné žáky. 
Témata šla s dobou, a  tak se mohli účast-
níci dozvědět o  využití umělé inteligence, 
o  zeleném podnikání a o  tom, jak se tvoří 
e-shop. Pro pedagogy byl připraven inspi-
rativní workshop „Design thinking ve třídě” 
se zahraniční lektorkou Marianellou Parra. 
Možnost vzájemně se inspirovat a  vidět 
žáky zhmotňovat své podnikavé myšlenky 

byla důkazem, že aktivita projektu Jihomo-
ravského kraje iKAP JMK II, který podporuje 
rozvoj podnikavosti mezi mladými lidmi, má 
opravdu smysl.

Mgr. Zuzana Kouřilová

KONVERZACE V ANGLIČTINĚ S RODILÝM MLUVČÍM
Školní rok končí a nastává období bilancování. Letos se nám 

podařilo ve spolupráci s Jazykovou školou Moravia obohatit výuku 
angličtiny pro žáky devátých tříd o konverzaci s rodilým mluvčím. 
Jedenkrát měsíčně za nimi přijížděl Američan s  českými kořeny 
Tony Nehyba, aby společně procvičili slovní zásobu i  gramatiku. 
Celkově absolvovali 10 lekcí. A proč jsme rodilého mluvčího využí-
vali? Má to několik důvodů: děti se zbaví zbytečného ostychu, získají 

větší sebedůvěru, slyší výslovnost rodilého mluvčího bez akcentu 
a v neposlední řadě může být setkání s člověkem z ciziny i motivací 
k dalšímu studiu cizího jazyka a k prohloubení znalostí.

Tony si dokázal žáky získat hlavně svým pozitivním přístupem 
a nadšením, nikdy nepřijel se špatnou náladou. Tímto mu zároveň 
děkujeme za jeho přístup a celoroční práci.

Ing. Hana Konečná, ZŘŠ
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DRUHÁCI SPORTUJÍ
Skákání přes švihadlo bylo kdysi u všech 

dětí samozřejmostí, ale dnes tomu tak není. 
V prvním ročníku proto seznamujeme žáky se 
švihadlem, ukazujeme a radíme, jak správně 
skákat. Aby žáci plynule udělali několik přes-
koků za sebou, to chce čas, trpělivost a hlav-
ně skákat a skákat. V druhé třídě již přesko-
ky umíme, a proto jsme uskutečnili i velkou 
soutěž v  této disciplíně. Ze všech čtyř tříd 
druhého ročníku jsme vybrali nejlepší sko-
kany a  tito žáci a žákyně se ve čtvrtek 1.6. 
utkali o titul švihadlového krále a švihadlové 
královny. Skákalo se snožmo, na koníčka, 
vajíčko, pozadu a jako bonus i různé zajíma-
vé styly. Naši sportovci byli povzbuzováni 
svými kamarády, došlo k osobním rekordům 
i k překonání strachu. Za své výkony byli žáci 
odměněni nejen potleskem, ale i diplomem 
a malou odměnou. Kdo jsou tedy ti nejlepší 
– všichni zúčastnění, opravdu všichni byli 
skvělí! Ale přeci jen i my máme své vítěze:

Přeskok snožmo dívky:
Zuzana Traxlerová, 2. C: 151 přeskoků
Veronika Nešporová, 2. A: 121 přeskoků
Agáta Rudolecká, 2. B: 112 přeskoků

Přeskok snožmo chlapci:
Oliver Tarina, 2. A : 180 přeskoků
Alex Čadílek, 2. B: 29 přeskoků
An Duy Nguyen, 2. D: 24 přeskoků

Přeskok „koníček“ dívky:
Nela Zvejšková, 2. B: 33 přeskoků
Julie Dofková, 2. C: 24 přeskoků
Zuzka Trechová, 2. A: 21 přeskoků

Přeskok „koníček“ chlapci:
Jakub Žáček, 2. A: 192 přeskoků
Erik Plch, 2. B: 44 přeskoků
An Duy Nguyen, 2. D: 29 přeskoků

Vajíčko dívky:
Zuzana Kuncová, 2. B: 24 přeskoků
Elen Čeperová, 2. D: 18 přeskoků
Nikol Effenbergerová, 2. C: 5 přeskoků

Specialita dívky:
Alena Elsnerová, 2. B: 33 skoků dozadu
Ella Němečková, 2. D: 20 skoků dozadu
Daniela Kolářová, 2. A: 16 skoků koníček 
dozadu

Specialita chlapci:
Jakub Matura, 2. D: 35 skoků dozadu
Ondřej Skopal, 2. B: 29 skoků dozadu.

Za rok se opět sejdeme a určitě padnou další 
rekordy a na to se už teď těšíme.

Mgr. Marie Bednářová

MISTRYNĚ REPUBLIKY
Blíží se konec školního roku a pro náš kroužek mažoretek je 

nově získaný titul krásnou tečkou. Máme obrovskou radost, dařilo 
se nám ve všech kategoriích. V sobotu 20. května se mažoretky 
účastnily třetího kola taneční soutěže Czech dance tour, z Lito-
měřic dovezly 2x zlato a 1x stříbro. Je to nádherná odměna za 
celoroční snažení. V hokejové aréně Kalich porazily i domácí týmy. 
Máme nové zkušenosti, spoustu zážitků a pěkné vzpomínky. Komu 
se v životě poštěstí být součástí živého vysílání? Za tím vším je 
ale pilný trénink, dřina, a to vše 
v  době svého volného času. 
Dívky zvládly po tři soboty 
náročné celodenní soutěže. 
Posíláme pochvaly na všechny 
strany za zvládnutí nervozity, 
nepříjemných reflektorů, za 
snahu se vyrovnat s  prosto-
rem bez zkoušky. V posledním 
kole nás natáčely čtyři kame-
ry, fotilo několik fotografů, byl 
i  rozhovor moderátorky s  ví-
tězkami. V hledišti byla spous-
ta diváků, kolem všude taneč-
níci a  úžasná atmosféra. Jen 
za sobotu viděla porota 156 
choreografi í. Náročné situace 
byly dovršené dlouhou cestou 
autobusem. Přijely jsme una-
vené, ale spokojené. Děkujeme 

rodičům, kteří nám na soutěž přispěli fi nančně. Děkujeme i  těm, 
kteří nás doprovázeli. Poděkování patří také panu Milanu Vyžrál-
kovi, který řídil autobus tam i zpět za pohádkovou cenu. Nesmíme 
zapomenout ani na vás, fanoušky. Někteří nás sledovali v přímém 
přenosu. Těšíme se letos ještě na Slavnosti města Pohořelice, ab-
solventský večer 9. ročníku ZŠ a MŠ Pohořelice a potom už jen na 
ty zasloužené prázdniny.

Za letošních 44 mažoretek Mgr. Ivana Poprachová
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TURNAJ V HÁZENÍ
Po skončení plaveckého výcviku jsme se naplno vrhli opět do 

cvičení.  Zjistili jsme, že dětem dělá velké obtíže dříve běžné chytá-
ní míče a jeho házení.  Začali jsme proto pečlivě trénovat a nadělili 
jsme si za odměnu náš první mezitřídní turnaj.  Trénovali jsme pře-
devším venku v parku, ale turnaj jsme z důvodu nepříznivého počasí 
odehráli v naší školní tělocvičně.  V turnaji „s odřenýma ušima“ zví-

tězila třída 0. A. Slíbili jsme si, že trénovat budeme i nadále a že také 
poprosíme i rodiče, aby hned, jak vysvitne sluníčko, šli s námi ven 
zdokonalovat naše dovednosti.

 Děkujeme panu učiteli Michalu Řeřuchovi za pomoc a odborný 
dohled. Sportu zdar.

 Mgr. Barbora Svojanovská a Dagmar Bártová

KRAJSKÉ KOLO V OLYMPIJSKÉM VÍCEBOJI

ČARODĚJNICKÝ TÝDEN

OKO OCEÁNU

23. 5. 2023 se konalo v Brně na stadio-
nu Moravské Slavie krajské kolo tzv. olym-
pijského víceboje. Závodilo se v  šestiboji, 
tedy v šesti disciplínách. Jednalo se o tyto 
disciplíny: běh na 60 metrů, skok do dálky, 
sedy-lehy, shyby, hod míčkem, volitelná 
disciplína, a  to běh na 1000 metrů anebo 
driblování s basketbalovým míčem.

Naši školu reprezentovali Pavel BROC-
LAWIK (7. D) a  Marie SOUČKOVÁ (8. A). 
Oba pořádně makali a v nabité konkurenci 

Během minulého týdne si děti z MŠ v Pasohlávkách 
užívaly kouzelný čarodějnický týden. Nejenže se o ča-
rodějnicích dozvěděly spoustu zajímavostí, ale mohly si 
vyzkoušet čarování, výrobu lektvarů i  létání na koštěti. 
Všichni jsme se těšili na čtvrtek, kdy si děti mohly při-
nést kostým čarodějnice nebo čaroděje. Společně jsme 
si užili spoustu legrace při čarodějnickém reji, pochutna-
li jsme si na pečených prstíčcích a během plnění úkolů 
na čarodějnické stezce jsme pomohli nalézt a odčarovat 
ztracené klobouky hodné čarodějnice Elvíry.

Děkujeme rodičům dětí za přípravu kostýmů.
Kolektiv učitelek MŠ Pasohlávky

V  nejnovější přednášce společnosti Justice for 
Nature jsme se s  jejími zakladateli Milanem Jeglíkem 
a Zuzanou Kolouškovou vydali do hlubin moří a oceánů. 
Ponořili jsme se do Tichého oceánu u pobřeží Kostariky 
a plavali jsme s plejtváky, kosatkami, keporkaky, manta-
mi i delfíny. Pomocí speciálních mikroskopů jsme mohli 
pozorovat nejmenší živočichy, kteří tvoří plankton a září 
všemi barvami. Překvapilo nás, jaké všemožné zvláštní 
tvary se nacházejí v podmořském světě. Pomocí spe-
ciálních přístrojů jsme poslouchali písně velryb, které 
zněly jak z  jiného světa. Dozvěděli jsme se, jak velké 
celosvětové organizace chrání podmořský svět a co pro 
jeho ochranu můžeme udělat i my.

 Pokud byste se chtěli dozvědět o společnosti a pro-
gramu více, navštivte adresu https://justicefornature.
org/cs/, konkrétně projekt Blue Life.

Mgr. Martina Kozderová

se neztratili. Maruška po šestiboji obsa-
dila šesté místo ze čtyřiceti děvčat. Pavel 
byl úspěšnější a prosadil se na krásné třetí 
místo. Ze závodů si tedy odvezl i trofej v po-
době bronzové medaile. A především dobrý 
pocit z toho, že je třetím nejvšestrannějším 
chlapcem v  Jihomoravském kraji. Oběma 
atletům poděkujme za skvělou reprezentaci 
a držme jim palce, ať jim forma v následují-
cích letech roste strmě vzhůru!

Mgr. Barbora Kopřivová
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PŘESPOLNÍ BĚH PRO I. STUPEŇ
Na Den dětí 1. 6. 2023 se uskutečnil v po-

hořelickém parku druhý ročník přespolního 
běhu o tituly přebornic a přeborníků jednotli-
vých ročníků prvního stupně (první až páté tří-
dy). Prvňáci, druháci a třeťáci běželi 300 met-
rů. Čtvrťáci s páťáky museli zdolat 450 metrů. 
Dívky a chlapci závodili zvlášť. Všichni žáci / 
žákyně přespolní běh brali vážně a nikdo niko-
mu nedaroval ani vteřinku zadarmo. Probíhaly 
souboje tělo na tělo a objevily se i pády. Nej-
rychlejší čtyři dívky a nejrychlejší čtyři chlapce 
po závodě čekalo slavnostní vyhlášení vítězů 
a absolutní vítěze čekalo prohlášení tzv. pře-
borníky svých ročníků.

Závody se povedly. Svítilo nám krásně 
sluníčko, bylo teplo, nefoukal vítr a nikdo se 
vážně nezranil. Jen pár dětí si odneslo nějaké 
ty odřeniny. Ty se však brzy zahojí a po nepří-
jemných soubojích, které skončily pádem, se 
na ně brzy zapomene.

Tak příští rok znovu na shledanou. Sportu 
(běhu obzvlášť) zdar!

 
Vítězové jednotlivých ročníků: 
1. ROČNÍK: běh na 300 metrů
Dívky: 
1. DOČEKALOVÁ Aneta: 1:15,22
2. DOČKALOVÁ Julie: 1:15,38
3. KUŽELOVÁ Michaela: 1:18,12
4. JAŠKOVÁ Sára: 1:18,20

Chlapci: 
1. GŘUNDĚL Vojtěch: 1:08,15
2. TALAFANT Tobiáš: 1:08,22
3. KUBÍK Kvído: 1:10,15
4. NĚMEČEK Matyáš: 1:10,33

2. ROČNÍK: běh na 300 metrů
Dívky:
1. ELSNEROVÁ Alena: 1:01,59
2. ŠŤASTNÁ Melanie: 1:04,58
3. VYBÍRALOVÁ Milena: 1:06,31
4. BARTOŠOVÁ Anna: 1:06,36

Chlapci:
1. SKOPAL Ondřej: 1:01,59
2. NGUYEN Duy An: 1:02,58
3. PÁVIŠ Matěj: 1:05,59
4. JURÁČEK Josef: 1:06,31

3. ROČNÍK: běh na 300 metrů
Dívky:
1. VANČATOVÁ Aneta: 0:57,15
2. BENDOVÁ Monika: 0:58,01
3. KURIMAIOVÁ Simona: 0:59,21
4. DUŠKOVÁ Markéta: 1:00,36

Chlapci:
1. PLÍŠEK Eliáš: 0:56,59
2. TOMAN Sebastian: 1:00,20

3. PILÁT David: 1:01,59
4. SIKMUND Štěpán: 1:02,30

4. ROČNÍK: běh na 450 metrů
Dívky:
1. IDRNÁ Vanesa: 1:26,52
2. HANÁČKOVÁ Lenka: 1:34,50
3. KOVÁŘOVÁ Edita: 1:36,12
4. ŠESTÁKOVÁ Natálie: 1:39,59

Chlapci:
1. ROUZEK Jakub: 1:27,35
2. NĚMEC Tadeáš: 1:33,18
3. YAKUBIV Maksym: 1:34,58
4. ŠAFÁŘ Dominik: 1:40,45

5. ROČNÍK: běh na 450 metrů
Dívky:
1. ŠEVČÍKOVÁ Veronika: 1:25,58
2. ELSNEROVÁ Veronika: 1:29,55
3. MIKULÁŠKOVÁ Eliška: 1:37,37
4. VACULÍKOVÁ Amálie: 1:38,37

Chlapci:
1. KARÁSEK Šimon: 1:28,58
2. HROUDNÝ Adam: 1:29,29
3. KARÁSEK Sebastian: 1:31,28
4. SÝKORA Marek: 1:35,22

 
Mgr. Barbora Kopřivová
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SVČ POHOŘELICE 
VOLNÝ ČAS V POHOŘELICÍCH

Středisko volného času Pohořelice je 
zařízení, jehož hlavním posláním je organi-
zování volného času dětí, mládeže a dospě-
lých v  rozličných formách zájmové činnosti 
(zájmové kroužky, pobytové akce, tábory, 
práce s talenty, osvětová činnost, vzdělávání 
pedagogů, akce, soutěže, individuální prá-
ce a spontánní činnost), hlavním cílem pak 
rozvoj jedince a  jeho klíčových kompetencí. 
SVČ tvoří taneční oddělení, oddělení sportu, 
společenských věd, oddělení outdooru a pří-
rodovědy, výtvarné oddělení a  mezinárodní 
spolupráce.

Naše programy využívají děti a teenageři, 
dospělí i senioři z celého širokého okolí. Jen 
do pravidelných forem (kroužků) dojíždějí 
z 22 obcí. Naší snahou je připravovat moder-
ní a trendové programy, akce i aktivity, které 
zaujmou dnes tak náročné zájemce. Jak se 
vyvíjejí trendy, reaguje na tyto změny i naše 
nabídka vzdělávání.

Ve zkratce uvádíme přehled toho nej.., 
čím se můžeme pochlubit, co se nám daří:
1. široká nabídka zájmového vzdělávání pro 

veřejnost (kroužky, výukové programy, 
tábory, pobytové akce, práci s  talenty, 
osvětovou činnost, jednorázové akce) ve 
všech oblastech (sport, kultura, výtvarná 
a  taneční výchova, dramatická a  etická 
výchova, prevence, oudoor, společenská 
nauka),

2. projektová činnost,
3. vysoký počet přihlášených účastníků do 

zájmového vzdělávání,
4. věnujeme se všem věkovým kategoriím 

účastníků, přestože je priorita kladena na 
žáky základních a středních škol. V Po-
hořelicích se snažíme v co největším mě-
řítku zajistit kroužky i pro předškolní věk,

5. široká podpora sportu a tělesné výchovy,
6. práce s mládeží, podpora jejich další pro-

fesní kvalifi kace a zájmové orientace,
7. počet pracovišť je v současné době de-

vět. V  loňském školním roce jsme dále 
otevřeli pobočku v  Loděnicích, od příš-
tího školního roku otevíráme pracoviště 
v Ivani,

8. pestrá nabídka táborové činnosti (v rám-
ci vyhlášených prázdnin), která se těší 
stále větší oblibě,

9. zajišťování výukových programů pro zá-
kladní a střední školy,

10. organizování vzdělávání pro mládež,
11. příprava a  realizace preventivních pro-

gramů a vzdělávání pro děti a mládež, pro 
dospělé,
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12. organizování akcí pro veřejnost (např. za-
hájení adventu, lampionový průvod, ...),

13. jsme první SVČ v republice, které se pyš-
ní známkou Zdravá škola. Tento projekt 
nás provází v rámci všech činností. Jeho 
fi lozofi í se řídí naše práce. Celou fi lozo-
fi i programu aplikujeme do našich akcí 
a  projektů. Seznamujeme děti i  jejich 
rodiče s přírodou, zdravým stravováním, 
podporou přátelského klimatu a  spolu-
práce, učíme je pěstovat bylinky, cho-
dit do přírody a rozumět jí, vzájemně se 
setkávati s  jinými věkovými kategoriemi 
a pomáhat si,

14. SVČ zajišťuje výměnné pobyty mládeže 
do zahraničí a  přijímá dobrovolníky ze 
zahraničí v  rámci projektu ERASMUS+, 
pro mladé pracujeme v projektech vévo-
dy z Edinburghu, poskytujeme osvětovou 
a informační službu studentům a žákům, 
podílíme se na podpoře mediální gramot-
nosti žáků a studentů,

15. máme aktivní mateřské centrum (pravi-
delná činnost, akce pro rodiny s dětmi),

16. jsme organizace zajišťující dobrovolnic-
kou činnost,

17. zajišťujeme vzdělávání pedagogických 
pracovníků – vzdělávání pedagogů v ob-
lasti dílčí pedagogické kvalifi kace,

18. spolupráce s  fi rmami – příklady dobé 
praxe pro žáky a studenty,

19. zajišťujeme systematickou dopravní 
výchovu – využíváme místní dopravní 
hřiště. Pořádání oblastních, okresních 
a krajských kol této soutěže. Letos jsme 
organizovali krajské kolo dopravní soutě-
že, jejíž vítěz postoupil do republikového 
kola. V tom nás zastupuje ZŠ a MŠ Lodě-
nice,

20. podpora lidových tradic a folkloru. Orga-
nizujeme folkorní kroužek, výtvarné a ta-
neční workshopy s  folklorní tematikou, 
účastníme se akcí a přehlídek,

21. SVČ Pohořelice patří mezi výrazné SVČ 
v  kraji/republice díky široké, kvalitní 
a nadstandardní činnosti,

22. zajištění outdoorových výukových pro-
gramů, věnujeme se zejména vodní turi-
stice a  lezecké činnosti (určeno pro zá-
kladní a střední školy),

23. zajišťování workshopů v  oblasti poly-
technické výchovy, podpora spolupráce   
rodin s dětmi v této oblasti,

24. naši pedagogové se věnují i konzultant-
ské a lektorské činnosti pro MŠMT, vedou 
bakalářské a diplomové práce studentů, 
podílejí se na zpracovávání koncepcí zá-
jmového vzdělávání na krajské i národní 
úrovni,

25. spolupráce s  obcemi a městy v  našem 
kraji,

26. velká participace s  městem Pohořelice 
na akcích pro veřejnost, 

27. velká spolupráce se všemi typy škol 
v rámci celého kraje,

28. daří se nám propojování více generací na 
akcích a projektech, podpora spolupráce 
nejmladší a nejstarší generace,

29. ceníme si široké spolupráce s dobrovol-
níky, s  rodiči, podporovateli našich akcí, 
kteří participují na našich akcích a pro-
jektech, pomáhají nám s jejich přípravou 
a realizací, �

30. připravujeme akce na klíč pro fi rmy - 
teambuildingy,  

31. výrazný podíl na rozvíjení spolupráce 
mezi DDM/SVČ v rámci sítě v celé ČR,

32. profesionální tým pedagogů, které jejich 
práce baví a umí ji.

Mgr. Monika Janičatová, MBA
ředitelka SVČ Pohořelice
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MEZINÁRODNÍ DEN DĚTÍ
V sobotu 27. května uspořádalo naše Středisko volné-

ho času Pohořelice oslavu Mezinárodní dne dětí. Tentokrát 
jsme jako téma zvolili barvy a celá akce se nesla v duchu 
barevného dne.  Oslava byla zorganizována v  místním 
parku, který je pro takovéto akce nejvhodnějším místem. 
Připravili jsem horolezecké, vodácké, výtvarné a  spole-
čenské aktivity, objednali jsem skákací hrady, divadélko 
a řadu dalších disciplín, které se těší velké oblibě. Objed-
nali jsme i krásné počasí a to přispělo k celkové atmosféře 
akce. Díky podpoře našich sponzorů a městu Pohořelice 
se nám podařilo zorganizovat akci, která přilákala více jak 
2000 návštěvníků. Děkuji všem svým kolegům, spolupra-
covníkům, městu Pohořelice, děkuji hasičům, manželům 
Mezerovým a všem, kteří akci pomohli zorganizovat. Akce 
se líbila, hodnocení na sítích i přímo od návštěvníků jsou 
velice pozitivní a milá. Děkuji všem. 

Mgr. et Bc. Monika Janičatová, MBA, 
ředitelka SVČ Pohořelice

DEN S INTEGROVANÝM ZÁCHRANNÝM SYSTÉMEM.

PŘIHLAŠOVÁNÍ DO KROUŽKŮ NA NOVÝ ŠKOLNÍ ROK 2023/2024

Středisko volného času Pohořelice ve 
spolupráci s městem Pohořelice a za fi nanč-
ní podpory Jihomoravského kraje uspořáda-
lo v úterý 20. června 2023 další díl oblíbené 
akce Den s Integrovaným záchranným systé-
mem. Tato akce je součástí projektu Bezpeč-
nější Pohořelice a je určena pro žáky 4. – 5. 
ročníku základních škol mikroregionu Poho-
řelicko. Tohoto dílu se zúčastnili žáci ze ZŠ 
a MŠ Pohořelice. V první části akce se žáci 
rozdělili do sedmi skupinek, kde na ně čekal 
stejný počet ukázkových stanovišť: Český 
červený kříž – zásady správné resuscitace, 

Vážení rodiče, od 1. 6. 2023 je stále možné přihlašovat vaše děti do zájmových kroužků na nový školní rok 2023/2024. Přihlašovat 
se můžete v našem klientském centru https://svcpohorelice.iddm.cz/prihlaseni. Na našich webových stánkách naleznete kroužky na 
příští školní rok. Zahájení činnosti zájmových kroužků je plánováno na 25. 9. 2023.

zastavení tepenného krvácení, ukázka hasič-
ské techniky od hasičů z místní stanice Po-
hořelice, Městská policie Pohořelice – testy 
z pravidel silničního provozu, Popálky, o. s. 
- prevence před úrazy vzniklými popálením, 
Policie ČR, Dálniční policie – ukázka tech-
niky a preventivní autobus Mobidik Městské 
policie Brno. Následně ke slovu přišli pso-
vodi z  kynologického klubu z  Židlochovic, 
kteří ukázali jak základní povely a  posluš-
nost psů, tak i dynamický zásah proti muži 
posilněném alkoholem, který ohrožoval za-
sahující záchranáře. V  poslední části akce 

žáci dokončili obchůzku všech stanovišť.
Touto cestou bychom chtěli poděkovat všem 
zúčastněným partnerům a  složkám, kteří 
zajišťovali naši akci. Velice si vážíme jejich 
pomoci a  spolupráce, protože pokud tyto 
střípky spolupráce spojíme, vznikne tato 
skvělá a v dnešní době velice potřebná akce. 
Doufáme, že naše akce obohatila vědomosti 
zúčastněných žáků a že v případě potřeby se 
je nebudou bát použít.

Za tým SVČ Pohořelice
Bc. Antonín Tomeček, 

pedagog volného času SVČ Pohořelice
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DOPRAVNÍ SOUTĚŽ MLADÝCH CYKLISTŮ

PŘÁNÍ KRÁSNÝCH PRÁZDNIN

Oblastní kolo
V pátek 5. května 2023 pořádalo Středisko volného času v Pohoře-

licích oblastní kolo dopravní soutěže Mladých cyklistů, které patří k již 
tradičním akcím našeho „Domečku“.    

 Oblastního kola se zúčastnilo 13 čtyřčlenných družstev z  ORP 
Pohořelicko. Na soutěžící čekaly celkem čtyři soutěžní disciplíny: test 
z pravidel silničního provozu, test ze zdravovědy, jízda zručnosti a jízda 
po dětském dopravním hřišti a jedna nesoutěžní disciplína Labyrint, kde 
si soutěžící vyzkoušeli práci s mapou a značkami. Soutěž byla napínavá 
až do poslední minuty, ale postoupit mohli jen někteří. Tři vítězná druž-
stva z obou kategorií se mohla těšit na okresní kolo soutěže, které se 
uskutečnilo v úterý 9.května 2023 v Oslavanech. Jmenovitě postoupily 
do okresního kola dva týmy ze ZŠ a MŠ Loděnice a po jednom družstvu 
ze ZŠ a MŠ Vranovice a ZŠ a MŠ Ivaň. 

 
Krajské kolo

Letošní ročník dopravní soutěže Mladých cyklistů byl pro náš „Do-
meček“ speciální. Historicky první možnost pořadatelství krajského kola 
dopravní soutěže Mladých cyklistů byla pro nás velká výzva. V krajském 
kole jsme přivítali celkem 14 vítězných družstev z okresních kol Jiho-
moravského kraje. Počasí jako vždy přálo, a tak není divu, že soutěž po-
hodově probíhala. Po absolvování všech pěti soutěžních disciplín došlo 
k sečítání bodů a k netrpělivému čekání na výsledky. Do celostátního 
fi nále dopravní soutěže, které se koná 19. -21. 6. 2023 v Morava Camp 
Mohelnice a DDH Zábřeh postoupilo družstvo ze ZŠ a MŠ Loděnice a ZŠ 
a MŠ Jevišovice.

Na závěr mi dovolte, abych za SVČ Pohořelice poděkoval městu Po-
hořelice, MěÚ Pohořelice -  odboru dopravy, jmenovitě Ing. Miroslavu 
Šárovi, který zaštítil celou soutěž a pomohl s organizací, a celému jeho 
týmu z odboru dopravy, krajskému koordinátorovi Besip  Ing. Pavlu Číž-
kovi, zástupcům Městské policie Pohořelice, PČR obvodní oddělení Po-
hořelice, vedení ZŠ a MŠ Pohořelice, paní Lence Šulcové a celému týmu 
restaurace Le Cafe, paní Janě Mezerové potraviny U Haňulky a všem zú-
častněným školám, které se tohoto ročníku dopravní soutěže Mladých 
cyklistů zúčastnily. V neposlední řadě mi dovolte poděkovat zástupcům 
technických služeb města Pohořelice v čele s panem Bartoněm a celé-
mu našemu týmu SVČ Pohořelice. Doufám, že se vám v Pohořelicích po 
všech stránkách líbilo a budeme se na vás těšit opět příští rok.

Bc. Antonín Tomeček, pedagog volného času SVČ Pohořelice

Přeji vám jménem všech svých kolegů 
klidné a  sluníčkové léto, hodně pohody 
a radosti. Přeji vám, aby léto bylo vese-
lé, plné dobrodružství a nezapomenutel-
ných zážitků.

Ráda bych touto cestou popřála a po-
děkovala všem svým kolegům a  spolu-
pracovníkům za práci v  tomto školním 
roce a popřála i jim krásné a klidné léto.

Mgr. et Bc. Monika Janičatová, MBA, 
ředitelka SVČ Pohořelice
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ZUŠ POHOŘELICE
MUZIKÁL MACH A ŠEBESTOVÁ ANEB PROCHÁZKA HUDEBNÍMI DĚJINAMI

Kino v Pohořelicích bylo v polovině května svědkem hudebního 
dobrodružství, které se odehrálo na jevišti. Diváci se seznámili s pří-
během Macha a Šebestové, kteří se vydali na úžasnou cestu historií 
hudby. Tento muzikál se zaměřil na zábavnou formu představení 
hudebních dějin a vynikl svým originálním a zajímavým provedením.

Děj muzikálu se odehrával v několika časových obdobích, za-
čínaje pravěkem a konče současnou dobou. Hlavní hrdinové, Mach 
a Šebestová, navštívili různá období a v nich si vyposlechli různé 
hudební žánry a  styly, které charakterizovaly danou éru. Začali 
v pravěku, kde zhlédli tanec pravěkých lidí za doprovodu bubnů, dále 
zaslechli chorály ve středověkém klášteře a pokračovali hudbou re-
nesance. V klasicismu jim pan Mozart představil hudbu svoji i svého 
současníka Josepha Haydna, v romantismu se osobně setkali s Be-
dřichem Smetanou, kterému s pomocí kouzelného sluchátka vrátili 
na chvíli sluch a díky tomu se dozvěděli více informací o vzniku jeho 
nejznámější symfonické básně Vltava. Dále následovala ukázka 
z natáčení fi lmu, která zahrnovala vtipné scény a slavnou fi lmovou 
píseň Slunečnice. Poté Mach s Šebestovou chtěli zažít něco mo-
dernějšího a  navštívili koncert světoznámé skupiny ABBA. Jejich 
cestování pak završila současná píseň Protože to nevzdám, neboť 
- slovy pana učitele Macha a Šebestové: „Jsme šťastní, že to nikdo 
nevzdal a vše se tak může vyvíjet dál.“

Muzikál byl postaven na spolupráci všech oddělení základní 
umělecké školy. Výtvarníci vytvořili úžasné kulisy a kostýmy, taneč-
níci, hudebníci, zpěváci a herci ze školy prověřili svůj talent, před-
vedli své nejlepší výkony a přidali do muzikálu neuvěřitelnou energii. 

Byla to skvělá příležitost pro mladé umělce ukázat své schopnosti 
a potěšit diváky kvalitním vystoupením. Tentokrát se poprvé zapojili 
v různých rolích také učitelé naší školy.

Bylo odehráno celkem 6 představení. Dvě odpolední byla určena 
pro širokou veřejnost a  čtyři dopolední jsme zahráli pro mateřské 
a základní školy z Pohořelic a blízkého okolí.

Muzikál Mach a Šebestová aneb Procházka hudebními dějinami 
vzbudil nadšení diváků všech věkových skupin. Byl to nezapomenu-
telný zážitek plný hudby i zábavy, který jistě zanechal stopu v srd-
cích všech, kteří měli tu možnost být přítomni.

Pro velký úspěch se k vám muzikál na podzim ještě jednou vrátí.
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KONCERT NARUBY

ZÁVĚREČNÉ VYSTOUPENÍ TANEČNÍHO A LITERÁRNĚ-DRAMATICKÉHO ODDĚLENÍ

SLAVNOSTI MĚSTA POHOŘELICE

Dne 31. května jsme již podruhé uspořáda-
li na nádvoří KC Pfann koncert NARUBY. Je to 
jedinečný projekt, ve kterém na pódiu vystupují 
nejen učitelé a žáci, ale připojují se k nim také 

jejich rodiče a další rodinní příslušníci. Zazněla 
jak vážná hudba, tak především hudba popu-
lární, dokonce i Nightwish nebo Nirvana. Velice 
nás potěšilo, že mnozí návštěvníci se k účinku-

jícím přidávali zpěvem a někteří i pohybem. Vě-
říme, že jsme zpříjemnili podvečer všem poslu-
chačům a těšíme se opět za rok na shledanou!

Anna Šardová

se tentokrát neslo v poněkud netradičním 
duchu. Žákyně tanečního oddělení se pod ve-
dením p. uč. Zuzany Pašové a p. uč. Michaely 
Hosové představily v  lidových a moderních 
choreografi ích a  také předvedly dvě ukázky 
z muzikálu Mach a  Šebestová. První půlku 
představení bylo možné slyšet např. lidovou 
skladbu Čerešničky, čerešničky, autorskou 
hudbu p. uč. Rostislava Komosného  (Pravěk) 
a na konec známou píseň Dancing Qeen od 

skupiny ABBA. Literárně-dramatické odděle-
ní předvedlo ukázku z knihy Malý princ od An-
toina de Saint-Exupéryho. P. uč. Teodor Dlu-
goš si dal velkou práci nejen s přípravou celé 
scény, ale používal i různé světelné a zvukové 
efekty .Představení sklidilo velký úspěch.

Na Slavnostech města Pohořelice spolu-
pracovalo taneční oddělení i s hudebním od-
dělením, a to na přípravě tří folklorních tanců, 
při nichž tanečnice doprovázela cimbálová 

muzika. Jelikož se jednalo o první takto vel-
kou spolupráci, nervozita účinkujících byla 
na místě, ale nakonec se vše krásně poved-
lo. Děkujeme paní učitelce Ludmile Tesařové 
a  panu učiteli Ivu Farkašovi za spolupráci 
a třeba se nám povede další podobný projekt 
vytvořit i příští školní rok.

Zuzana Pašová

Slavností města se zúčastňujeme již tra-
dičně. I letos, v sobotu 10. června, jsme měli 
tu možnost a čest vystoupit v programu, a to 
hned na dvou pódiích.

Nejprve se před sportovní halou předsta-
vily naše velké chlouby – soubory: dechový 
orchestr, soubor staré hudby, jazzový a folko-
vý soubor, školní rocková kapela a cimbálový 
soubor ve spolupráci s tanečním oddělením. 
Cimbálka navíc zazářila v nových krojích, za 
které se z tohoto místa sluší poděkovat vede-

ní města, jež na jejich pořízení uvolnilo nema-
lou částku. Rádi tak činíme!

Chuť a  nasazení účinkujících, přitažlivý 
repertoár a pestré žánry nenechaly publikum 
chladné a muzikanti, zpěváci, zpěvačky i ta-
nečnice tak sklidili zasloužený potlesk.

V  průběhu odpoledne jsme se přesunu-
li na nádvoří KC Pfann. Pro toto komornější 
prostředí jsme připravili sólová hudební a  li-
terárně-dramatická čísla. Tady nás trochu 
pozlobil šibal vítr, a  tak když z pultů začaly 

doslova létat archy not, někteří účinkující se 
řádně zapotili. Všechno jsme však zvládli bez 
větších kolizí a žáci navíc získali další novou 
zkušenost – jak zvládat podmínky „venkovní-
ho“ hraní a nenechat se ničím vyvést z míry.

Poděkování za přípravu a  pomoc patří 
všem účinkujícím, pedagogům i  obětavcům 
z řad rodičů a našich příznivců. Byl to náročný, 
ale radostný den a my jsme rádi, že jsme mohli 
přispět k vaší pohodě i k důstojné oslavě města.

Ludmila Tesařová
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SLOVO ŘEDITELKY

Ve školním roce 2022/2023 jsme při-
pravili rekordní počet akcí a  účastnili se 
mnohých dalších, které pořádaly různé spřá-
telené organizace. Máme za sebou soutěže, 
přehlídky, koncerty, mezinárodní vystoupe-
ní…. A všechny měly jedno společné – užili 
jsme si to.

 Jsme neskutečně rádi, že jsme vám 
mohli přinášet radost jak z uměleckých zá-
žitků, tak i ze společného setkávání.

Mým přáním vždy bylo, aby naše škola 
byla místem, kde se budou setkávat lidé se 
společnými zájmy a kam se budou všichni 
rádi vracet. A jsem ráda, že toto moje přání 
se plní. Že jsem neskromná? Možná. Ale po-
hled do publika na různých akcích, kde se-

děli i mnozí z našich bývalých žáků, včetně 
jejich rodičů, partnerů a někdy i  jejich dětí, 
mě naplňuje nadějí a optimismem. A  tento 
optimismus je ještě větší, když vidím rodiče 
našich  stávajících žáků, kteří si nejen při-
jdou poslechnout koncert nebo se podívat 
se na výstavu, ale chtějí si s námi zahrát, 
zazpívat, podílet se na muzikálu. Úplně nej-
lepší však je, když si přijdou jen tak popoví-
dat. Tak, jasně, nemám na to vždycky čas. 
Ale i tak je to úžasné, když do ředitelny (na 
chodbu, před školu…) přijde rodič a vlastně 
nejde nic konkrétního řešit, jen přijde říct, 
jak je mu u nás dobře, jak se mu líbil kon-
cert, vystoupení, výstava... A když mě chyt-
ne ve správnou chvíli a já se mu mohu více 

věnovat, je z  toho další příjemný společně 
strávený čas.

A tím se dostávám k děkování. Ne, není 
to samozřejmost a není to jen slovo - DÍKY.

 Opravdu si moc vážím toho, jak úžasný 
kolektiv spolupracuje na naší škole, jak se 
žáci snaží a rodiče je i nás podporují, také jak 
nás podporuje město Pohořelice. Díky všem 
tleskajícím divákům a  děkuji i  našim kriti-
kům. Vše nás nějakým způsobem posouvá 
dál. Jsem vděčná za tohle všechno a pevně 
doufám, že to všem zmíněným, alespoň čás-
tečně, svým snažením vracím.

Přeji vám všem krásnou dovolenou 
a doufám, že se po prázdninách uvidíme.

Zdeňka Šichová

OU CVRČOVICE 
HASIČI A POLICISTÉ NAVŠTÍVILI CVRČOVICKÉ UČILIŠTĚ

První květnovou středu bylo na učilišti rušno. Na parkovišti před 
školou se ráno kromě obvyklých osobních aut objevilo velké hasič-
ské auto a auto policejní. Důvodem nebyl naštěstí požár ani policej-
ní zásah. Konala se zde akce Integrovaný záchranný systém, na kte-
rou přijeli sebe a svou práci představit hasiči a policisté z Pohořelic.

Před příjezdem záchranných složek žáci zhlédli epizodu z do-
kumentární série - Když se hraje o  čas. Dozvěděli se, jak probíhá 
záchranná akce při srážce vlaků. Poté se všechny čtyři skupiny žáků 
vyrojily ven na sluníčko, kde měl čekat hasičský a policejní tým. Jak 
to nejspíš u hasičů bývá, těsně před odjezdem do Cvrčovic dostali 
hlášení a museli na zásah. Čekání si někteří žáci zkrátili hraním bas-
ketu a volejbalu, jiní sluněním.

Jakmile hasiči dorazili, bez průtahů vytvořili tři stanoviště. Poli-
cisté zaujali pozici na čtvrtém stanovišti u policejního auta a mohlo 
se začít.

Skupiny se postupně vystřídaly na všech čtyřech zastávkách. 
Tým pohořelických hasičů v čele s velitelem nadpraporčíkem Pav-
lem Hajdou ukázal a detailně popsal prvovýjezdovou cisternu, která 
jezdí na 90% všech zásahů. Žáci zjistili, že v autě se kromě vypro-
šťovacích nástrojů, různých pil a seker, ventilátorů, hadic a ochran-
ných obleků najde třeba i bruska na prstýnky. Kdo dobře poslouchal, 

ví už, kolik litrů vody je v cisterně k dispozici nebo co jsou hasicí 
hřeby. Žáci se přesvědčili, že být hasičem je náročné, ale krásné po-
volání. „To se musí dělat s nějakou láskou k práci a vášní,“ uzavřel 
trefně nadstrážmistr Richard Prášek.

Další dvě stanoviště měly v gesci kapitánka Mgr. Pavla Pražáko-
vá a poručice Bc. Kateřina Porubová z brněnského Krajského ředi-
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telství HZS ČR (Hasičský záchranný sbor) z oddělení ochrany obyva-
telstva a krizového řízení. Paní Pražáková se zaměřila na praktické 
rady. Žáci přemýšleli, jak postupovat v situaci, kdy se v noci probudí 
a ucítí kouř. Kolegyně paní Porubová dětem ve speciálně upraveném 
autě pustila instruktážní video k autonehodě. Krok za krokem s nimi 
probrala, jak se v těchto vypjatých chvílích zachovat.

Svůj koutek měla i Městská policie Pohořelice. Strážníci Bedřich 
Kazda a Miroslav Robl poutavě vyprávěli o svých zkušenostech a zá-
žitcích z praxe. Zaměřili se zejména na problém drog, který asi nejvíce 
trápí Pohořelice a okolí. Zní až neskutečně, že sehnat si drogu je dnes 
otázkou pouhých pěti až deseti minut. Poté žákům ukázali a předvedli 
donucovací prostředky, které mají k dispozici. Dobrovolníci, kteří si moh-
li vyzkoušet, jaké to je mít nasazená pouta, se jen hrnuli. Svůj výklad 
policisté zakončili názornou ukázkou znehybnění a spoutání pachatele.

Že akce žáky opravdu zaujala, se poznalo ze závěrečných pot-
lesků, z živých diskuzí, z pokládání zajímavých dotazů a z neustále 
cvakajících fotoaparátů v mobilních telefonech. Bylo to dopoledne 
nabité informacemi a příběhy. Díky za ně!

Mgr. Martina Dvořáková

KIC POHOŘELICE
SLAVNOSTI MĚSTA POHOŘELICE

Letošní Slavnosti města Pohořelice 
máme úspěšně za sebou.

I  když nás v pátek odpoledne vyděsil 
silný déšť, počasí se naštěstí umoudřilo 
právě včas a my jsme tak mohli Slavnos-
ti zahájit průvodem dětí z MŠ, doplněným 
historickou skupinou Taranis a ochotnic-
kým souborem SouSto. Páteční program 
se odehrával na velkém pódiu u sportovní 
haly. V sobotu se výrazně rozšířil nejen po-
čet prodejních stánků, ale i nabídka atrakcí 
a k hlavnímu pódiu se přidalo i menší na 
nádvoří KC Pfann. Zde jste mohli navštívit 
i stánky s regionálními produkty a vyzkou-
šet si s dětmi své znalosti o ekologii a pří-
rodě. Tuto část programu pro vás letos 
poprvé (a  velmi úspěšně) připravila MAS 
Podbrněnsko.

Slavnosti města Pohořelice jsou již 
tradičně pro návštěvníky zdarma, přesto 
jsme vybírali alespoň dobrovolné vstupné, 
které jsme odevzdali faráři naší farnosti, 
panu R. D. Ing. Martinu Kohoutkovi.

Děkujeme z celého srdce všem, kteří se 
na Slavnostech a  jejich organizaci jakko-
liv podíleli, ať už jako zaměstnanci města, 
blízcí spolupracovníci nebo jako účinkují-
cí. Zvláštní poděkování patří sponzorům, 
bez nichž bychom si o akci tohoto rozsahu 
mohli nechat jen zdát.

Těšíme se na všechny na dalším roční-
ku Slavností města Pohořelice 14. a 15. 6. 
2024.

Za kulturu Dominika Zapalačová 
a Klára Kubíková
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SPORTOVIŠTĚ V POHOŘELICÍCH
S přicházejícím létem jsme pro Vás při-

pravili seznam sportovišť v Pohořelicích.
K dispozici je několik krytých i venkov-

ních prostor. Nejpestřejší nabídkou spor-
tů disponuje Sportovní hala. Zde se nabízí 
vnitřní hřiště a posilovna, venkovní víceúče-
lové hřiště, hřiště pro beach volejbal a dět-
ské dopravní hřiště. Na hale si můžete záro-
veň pronajmout i tělocvičnu v Sokolovně na 
ulici Tyršova. Informace získáte na strán-
kách města v sekci Kultura a sport.

V  Pohořelicích je několik venkovních 
workoutových hřišť. Nachází se v městském 

parku, na ulici Šumická u vodojemu, v parku 
u  Šumického potoka, kousek od dětského 
hřiště a v neposlední řadě i ve Smolíně.

Za parkem, směrem ke Cvrčovicím se 
náchází Army Dirt park, určený pro růst, 
rozvíjení a provozování sportu FBMX DIRT. 
Veškeré informace naleznete na facebooku 
„ARMY DIRT PARK“.

Zahrát fotbal si můžete přijít na moderní 
umělou trávu na ulici Sportovní. Kontakt na 
správce je na stránkách www.fotbalpoho.
cz. Hned vedle jsou i  tenisové kurty, které 
jsou však momentálně v rekonstrukci.

Po celých Pohořelicích najdete nepře-
berné množství hřišť pro malé i větší děti. 
Na ulici Polní je dokonce hřiště lanové. Asi 
největší dětské hřiště je v parku, zde se děti 
mohou svézt i na lanovce. V jeho těsné blíz-
kosti se nachází i hřiště pro discgolf.

Na protější stránce jsou fotografi e spor-
tovišť spolu s QR kódem, který Vás navede 
na jejich polohu.  Ať už se rozhodnete pro-
táhnout se kdekoliv, přejeme Vám, aby Vám 
pohyb přinesl mnoho zábavy a radosti.

 za kulturu Klára Kubíková 
a Dominika Zapalačová
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA

MAS PODBRNĚNSKO
Červen je za námi a  my bychom se 

rádi společně ohlédli za uplynulým měsí-
cem. Důležitým dnem pro nás, tak jako pro 
mnohé z vás, byli Slavnosti města Pohoře-
lice. Po mnoha přípravách, které zahrno-
valy i  dvoutýdenní soutěž o  poukázky, se 
nám podařilo uspořádat trh s  regionálními 
produkty na nádvoří Komunitního centra 
Pfann. Zde se nám sešlo 12 poctivých lo-
kálních producentů, nejčastěji z  řad vinařů 
nebo výrobců sladkých dobrot. Regionální 
značkou Brněnsko, originální produkt, se 
pyšnilo 8 z nich a my jsme moc rádi, že spo-

lečně s dalšími šikovnými producenty tvoří 
rodinu regionální značky. Tu se nám navíc 
během oslav podařilo rozšířit o  dalších 6 
producentů, jejichž slavnostní certifi kace 
proběhla odpoledne během Slavnostní na 
hlavním pódiu. Z  našeho nejbližšího okolí 
si převzala certifi kát paní Celnarová za své 
ručně malované hedvábné šaty, pan Trpělka 
z Troskotovic a jeho ovocné produkty Děda 
pro vnoučata a nakonec i Langovi se svým 
vínem z Malého domácího vinařství Sklep 
Blučina.

Při příležitosti Slavností k nám zavítala 

i ekologická poradna ekologického institu-
tu Veronica v  rámci tzv. Místního dne pro 
klima a energii, jejímž cílem bylo zodpově-
dět otázky týkající se energetických úspor 
v  domácnostech, úsporných opatření pro 
obce, obnovitelných zdrojů energie, ochrany 
klimatu a použití biouhle při zahradničení. 
Místní den pro klima a energii byl realizo-
ván jako součást projektu Místní akční plán 
pro udržitelné klima a energii Podbrněnsko 
spolufi nancovaný Státním fondem život-
ního prostředí, díky kterému v příštím roce 
získá město Pohořelice jízdní řád na zavá-
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dění krajinných a úsporných opatření, které 
pomůžou městu připravit se na projevy kli-
matické změny a dynamický vývoj na poli 
energetiky.

Paralelně bylo možné zastavit se 
i u stánku naší MAS s anketou a pocitovou 
mapou. Toto šetření probíhalo v rámci pro-
jektu ENERKOM – Energie do komunit z Ac-
tive Citizens Fund, jehož cílem je zapojení 

veřejnosti do budoucí podoby výroby a spo-
třeby energie v  našem městě. Anketa se 
týkala nakloněnosti obyvatel Pohořelic na 
různé typy možných komunitních energetic-
kých projektů, pocitová mapa zas mapovala 
vnímání kvality životního prostředí ze strany 
pohořelických obyvatel.

A aby si nenudili ani ti nejmenší, připra-
vili jsme pro ně během Slavností napínavou 

křížovku, která je provedla po všech stán-
cích a na konci je čekalo překvapení v po-
době malého dárku.

Všem těm, co se za námi zastavili nebo 
se zapojili do soutěže či šetření, mockrát 
děkujeme a doufáme, že si stejně příjemnou 
akci zopakujeme i v nadcházejících letech.

Za celý tým MAS Podbrněnsko
Anna Kalandrová

NOC KOSTELŮ V POHOŘELICÍCH

DEN DĚTÍ V LÉKÁRNÁCH CYRMEX

V pátek 2. 6. 2023 se v rámci celostátní 
akce s názvem Noc kostelů i náš kostel sv. 
Jakuba Staršího otevřel široké veřejnosti. Této 
možnosti využili k zastavení a prohlídce nejen 
obyvatelé pohořeličtí, ale zaznamenali jsme 
i možná více návštěvníků z  jiných míst jižní 
Moravy. Dospělí mohli obdivovat zdobený in-
teriér chrámu, seznámit se s historickými fak-

Děkujeme všem dětem i dospělým za návštěvu, která nás moc po-
těšila.

Balonky, sladkosti, pexeso, bublifuky a další potěšení, která byla na-
chystána pro děti na našich lékárnách v Pohořelicích na náměstí  Svo-
body a zdravotním středisku. Vždy nám dělá radost vidět nejen úsměvy 
dětí, ale i spokojenost rodičů.

Uvědomujeme si důležitost zdravotní prevence, proto v rámci naší 
odborné konzultační akademie CYRMEX vždy chystáme akce pro veřej-
nost, které se týkají nejen dětí, ale i dospělých.

Už v září proběhnou na našich lékárnách kardio dny, kdy všem zá-
jemcům změříme tlak, cholesterol nebo také cukr v krvi. Je také do-
poručeno lékaři alespoň jednou ročně preventivně vyšetřit mateřská 
znaménka, proto bude i dermo den, kdy si je lze nechat  zkontrolovat. 
A abyste se o kapacitě a stáří vašich plic dozvěděli více informací, mů-
žete si nechat přeměřit plicní věk prostřednictvím testu plic. Součástí 
podzimních akcí bude i ochutnávka různých čajů a výživových doplňků. 
O všem se snažíme předem informovat jak na samotných lékárnách, 
tak na našich sociálních sítích.

ty, předkládat své prosby nebo si vybírat pro 
inspiraci citát z Písma. Děti se mezitím bavily 
při výtvarných aktivitách, prověřovaly své zna-
losti historie ve vědomostní soutěži, případně 
z  částí puzzle zkoušely poskládat obrázky 
našeho i okolních kostelů. Mnozí také uvítali  
možnost  vystoupat po dřevěných schodech 
na kostelní věž a pokochat se pohledem na 

Těšíme se na vaši návštěvu. A děkujeme, že jste s námi více jak 10 
let.

Vaše lékárny CYRMEX

Pohořelice s jeho širokým okolím.  Ten, kdo se 
cítil unaven, dopřál si chvilku odpočinku či po-
povídání se známými i neznámými u výborné 
kávy a zákusků, které  obětavě napekly naše 
farnice. Děti mezitím rády využily čas k vese-
lým hrám s různě tvarovanými nafukovacími 
balonky, čímž přispěly k radostnému vyznění 
podvečerní atmosféry. O  již vážnější, vprav-
dě však důstojné zakončení této  trochu jiné 
noci, se postaralo hudební uskupení Musica 
Nova s excelentním provedením duchovních 
skladeb Bacha, Haydna, Myslivečka a dalších. 
Dá se tedy téměř s jistotou říci, že Noc kostelů 
splnila svůj účel. Dokázala, že sakrální prostor 
není striktně určen jen lidem věřícím, ale je 
otevřen každému z nás a každý z nás je v něm 
také vítán.

Závěrem bych ráda jménem celé farnosti 
upřímně poděkovala představitelům města 
Pohořelice za jejich podporu, tradičně skau-
tům za zajištění bezpečnosti při výstupu na 
kostelní věž, a v neposlední řadě za program 
v kostele a přípravu občerstvení  všem, kdo se 
jakkoliv na průběhu této akce podíleli.

 Za farnost Pohořelice Šárka Pucová
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VÍTÁNÍ PTAČÍHO ZPĚVU 2023
 Na akci Vítání ptačího zpěvu dne 6.5. 

2023 se nás tentokrát sešlo asi 20. Předpo-
věď počasí byla špatná a vyplnila se. Zpočátku 
docela silně pršelo. Z počátku jsme se museli 
schovávat pod stromy. Šli jsme tradičně měst-
ským parkem a podél náhonu na cvrčovický 
splav. V parku bylo tentokrát většinou ticho. 
Asi to bylo tím deštěm. Ozývaly se jen pěnkavy 

a občas sýkora koňadra, brhlík lesní a budní-
ček menší. Také jsme tam viděli a slyšeli ně-
kolik kosů černých, drozdů zpěvných a pěnic 
černohlavých. Ti byli poblíž náhonu. Jednou 
se krátce ozvala žluva hajní. V parku jsme také 
pozorovali několik holubů hřivnáčů a  hrdli-
ček zahradních. Tito ptáci jsou v  Pohořeli-
cích hojní na všech vhodných místech. Stačí 

jim k životu i menší skupiny stromů. 
Hrdlička zahradní se v Česku vysky-
tuje teprve od konce padesátých let 
minulého století. Rozšířila se k nám 
z Balkánu, původně až z Indie. O této 
hrdličce tedy Karel Hynek Mácha ne-
mohl psát ve svém Máji. Tehdy psal 
o  hrdličce divoké, která je „Ptákem 
roku 2023“. Tato hrdlička je tažná.  
Ještě před 30 lety byla docela hojná, 
přilétala k nám koncem dubna. Nyní 
je u nás velmi vzácná. Vzácně se dá 
zaslechnout a spatřit v lužních lesích 
a na Hlíně. Na jednom místě jsme za-

slechli z výše stromu pískání mláďat kalouse 
ušatého a  viděli jsme také vránu obecnou 
černou. Slavíka obecného jsme zaslechli až 
u  rybochovu. Na rybníčcích jsme pozorova-
li potápku malou. Cestou jsme viděli několik 
kachen divokých, jedna z  nich už vodila asi 
čtrnáctidenní kachňata. Nad řekou Jihlavou 
u splavu ve Cvrčovicích jsme viděli létat něko-
lik vlaštovek obecných. Byly tam i dvě volavky 
popelavé a racci bělohlaví. Tyto racky většina 
z nás zná z Chorvatska a Bulharska. Znali jsme 
je pod jménem racek stříbřitý. Jenže genetika 
ukázala, že se jedná vlastně o dva druhy racků. 
Ten, jemuž zůstalo jméno stříbřitý, žije jen na 
severu Evropy, zatímco ten náš známý racek 
byl přejmenován na racka bělohlavého. Začal 
se ve větším počtu vyskytovat i u nás v Česku. 
Asi mu k tomu pomohly i novomlýnské nádrže 
nádrže. Současně došlo v přírodě také k tomu, 
že původně velmi hojný racek chechtavý u nás 
téměř vymizel. Racek bělohlavý ho tak částeč-
ně nahradil. Důvodem, proč racek chechtavý 

z naší přírody vymizel, může 
být způsob jeho obživy. 
Značnou část potravy získá-
val na polích, i když hnízdil 
na rybnících a  v  bažinách. 
Protože polní hmyz vymi-
zel v  celé Evropě až z  80 
%, nemá se racek vlastně 
čím živit. Ptačí chřipka tím 
důvodem pravděpodobně 
nebude. S tou se umí příro-
da, podobně jako lidé, vypo-
řádat.

Antonín Krása

TO BYLO SOUSTO!
Začátek roku byl v našem ochotnickém souboru ve znamení pilné 

práce. Rozhodli jsme se nazkoušet divadelní hru pro dospělé a zároveň 
jsme se zavázali k vystoupení na Slavnostech města. Postupem času 
to začalo vypadat, že jsme si ukousli příliš velké sousto. Měsíc před 
premiérou dospělácké hry jsme totiž museli vyměnit herecké obsazení 
a termín premiéry se tak nebezpečně posouval. Poslední dubnové pon-
dělí se nám ale přece jen povedlo hru uvést a věřím, že všechny diváky 
pobavila. Obecně prospěšná strašidla je skvělá politická satira, nad kte-
rou se doufám pousmějí v každém obecním zastupitelstvu.

Hned po premiéře této hry začala pracovat menší skupinka naše-
ho ansámblu na pohádce pro nejmenší Jak Čup a Pak hledali štěstí. 
V šibeničním termínu asi pěti zkoušek se nám povedlo vykouzlit úsměv 
na tvářích mnoha dětí, které se přišly během Slavností na nás podívat. 
A co bych prozradila za zajímavosti o této hře? Určitě to, že je naší první 
autorskou. Scénáře i režie se ujala Katka Horenská (Sovička) a hudbu 
složila Lucka Lúdiková (Pak). A když vám řeknu, že jsme ráno před pre-
miérou kvůli nemoci museli jednu roli přeobsadit, neuvěříte! Taková je 
už řehole ochotníků. Ale když nás to tak baví…

Nakonec se nám povedlo to letošní velké sousto parádně zpracovat 
a teď nás čekají zasloužené divadelní prázdniny. A kdy nás uvidíte příš-
tě? Až nám naše těhotná scénáristka porodí své druhé dítko, v listopadu 
jsme tu s reprízou Obecně prospěšných strašidel jako na koni! Přejeme 
vám krásné léto.

Za divadelní soubor SouSto Veronika Traxlerová



ČERVENEC-SRPEN 2023 27

ZAČÁTKY TENISU V POHOŘELICÍCH
První setkání zájemců o  tenis v Pohořelicích svolal 13. července 

1975 předseda Tělovýchovné jednotky Sokol Pohořelice Gustav Welzl 
v Dělnickém domě (nynější budova prodejny Tescoma). 

Tato schůzka byla prvotním impulzem k založení tenisového are-
álu ve městě a již koncem léta se začaly provádět přípravné práce na 
výstavbu dvou tenisových 
dvorců na ulici Sportovní, 
kde se areál nachází do-
dnes. Práci ve svém vol-
ném čase vykonávali pře-
vážně sportovní nadšenci 
a  dobrovolníci, ze kterých 
byli v  rámci nově ustano-
veného tenisového oddílu 
TJ Sokol v  únoru 1976 
zvoleni členové výboru: 
Miloš Rouzek jako předse-
da, G. Welzl, A. Hemala, F. 
Dvořák a K. Linhart. 

Slavnostní otevření tenisových kurtů proběhlo 24. října 1976. Za-
hajovacích her se účastnili členové tenisového oddílu a hráči Slovanu 
Břeclav za přítomnosti předsedy Městského národního výboru Pohoře-
lice a zástupců krajského i okresního výboru Československého svazu 
tělesné výchovy. Zasedání městských orgánů následně v prosinci ve 2. 
ročníku soutěže „Za Pohořelice krásnější“ ocenilo práci členů oddílu 
při výstavbě, která posléze pokračovala v rozšíření hrací plochy o třetí 
dvorec. 

V průběhu sezony oddíl pořádal výukové přednášky, ve kterých zá-
jemce seznamoval s tenisovými pravidly a soutěžním řádem, také byla 
navázána spolupráce s domem dětí a mládeže, při kterém se záhy ote-
vřel kroužek tenisu pro děti. Jednotlivá družstva pravidelně jezdila na 
okresní soutěže žáků, dorostu i dospělých, nabírala zkušenosti a účast-
nila se krajského přeboru. Do historie soutěží a úspěchů detailněji na-
hlédneme v příštím příspěvku.

Na jaře roku 1979 
začala výstavba budovy 
tenisového zázemí s šat-
nami a  sociálním zaří-
zením, které do té doby 
poskytovala pouze mo-
bilní buňka. Stavba byla 
dokončena v  roce 1983 
a ofi ciálně předána teni-
sovému oddílu s více než 
80 členy, kteří se aktivně 
podíleli na celém projek-
tu. V následujcích letech 
se pokračovalo v nezbyt-
ných terénních úpravách 
okolí areálu.

Stará budova a tenisové dvorce, které byly plně využívané až do ne-
dávné doby, procházejí od roku 2022 rozsáhlou rekonstrukcí a moder-
nizací za využití dotace Národní sportovní agentury a příspěvku města 
Pohořelice. Slavnostní otevření nového tenisového areálu pro veřejnost 
by se mělo uskutečnit na podzim letošního roku, jakmile bude dostavě-
na nafukovací hala, umožňující hru i v zimním období. 

Autorka: Lenka Weiterová-Rouzková – členka tenisového oddílu
Za použití materiálů a fotografi í Miloše Rouzka
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RYBÁŘSKÝ SPOLEK POHOŘELICE
Výbor pobočného spolku Pohořelice 

uspořádal pro mládež rybářské závody v Kole. 
Je nám líto, že účast byla velmi malá ,stalo se 
tak asi z  důvodu nedostatečné  propagace. 
I přes malou účast startujících se chytlo po-
měrně dost ryb. Příští rok bychom chtěli ry-
bářské závody pro mládež uspořádat opět, ale 
s  podstatně lepší propagací. Chtěli bychom 
poděkovat všem účastníkům závodů a záro-
veň také sponzorům, kterými byli:
• Miroslav Vavřík, restaurace U Vavříků
• Pavel Václavík Pekařství
• Restaurace U Bártů
• Město Pohořelice
• Ernst Beisser Rakousko 

Zároveň bychom chtěli poděkovat všem 
pořadatelům.

Výsledky závodů:
Mladší 8 -11 let
1. Rostislav Holický 344 bodů
2. Erik Plch  331 bodů
3. Jan Kaluža  323 bodů

Starší   12 -15 let
1. Terezka Skopalová 1472  bodů
2.  Pavel   Seknický 481  bodů
3.  Anna   Hlaváčková 63  bodů  

Petrův zdar   
předseda P.S. Miloš Horák
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TJ SOKOL 
POHOŘELICE
MLADŠÍ PŘÍPRAVKA + MINI 
PŘÍPRAVKA – JARO 2023
počet dětí 37

Po zimní přestávce jsme se přesunuli 
z haly na venkovní hřiště, kde jsme trénovali 
2x týdně. Během jarních tréninků se k nám 
připojovali nové děti a navštěvovali je v hoj-
ném počtu. Začátkem dubna do konce května 
jsme rozehráli jarní soutěžní zápasy v okre-
su Břeclav. V té jsme odehráli opět 9 utkání 
a oproti podzimu kde jsme 2x prohráli na jaře 
jsme vše vyhráli. Během jara jsme odehrá-
li v rámci tréninků přátelská utkání a v nich 
zapojili i mini přípravku, aby se připravila na 
příští sezonu, kdy už budou nastupovat za 
mladší přípravku. Odehráli jsme i turnaje ve 
Znojmě a Miroslavi.

Na závěr bych chtěl poděkovat rodičům 
a sponzorům za podporu dětí:

Renata Vančatová, Denisa Adamíková, 
Výroba lahůdek Burešová a syn, Jan Halámek, 

KLUB PETANQUE POHOŘELICE
Vážení spoluobčané, 
dovolte abychom vás pozvali na čtvrtý 

ročník turnaje o Pohořelického kapra.
Turnaj se uskuteční v sobotu 26. 8. 2023 

na hřištích petanque na ul. Šumická v Poho-
řelicích.

Všichni jste srdečně zváni.
Za Klub petanque Pohořelice

Jana Světlíková

Stanislav Ambrož. Dětem i  rodičům přejeme 
krásné prožití prázdnin a spoustu hezkých zá-
žitků z dovolené. Tréninky začnou 15.8.2023 
budeme se těšit na další úspěšnou sezónu

S děkováním kolektiv trenérů Sokola Po-
hořelice.

Trenéři: Souček Jaroslav, Sýkora Milan, 
Vančata Radek, Soukup Karel

STARŠÍ PŘÍPRAVKA – JARO 2023
Po celkem povedené podzimní části se-

zony jsme absolvovali kvalitní zimní přípravu 
v hale vyplněnou spoustou přátelských zá-
pasů. Také jsme se zúčastnili kvalitně obsa-
zeného turnaje v Žabčicích, kde jsme obsadili 
1. místo v “konferenční lize”.

Do jarní části jsme vstoupili s cílem vy-
hrát alespoň polovinu zápasů. Tento úkol 
jsme splnili, bohužel nás trápila velká ma-
rodka. Kluky trápily různé nemoci a zranění, 
někdy chybělo na zápas i pět hráčů.

Po konci sezony jsme se zúčastnili tur-
naje přípravek v Miroslavi, kde jsme předvedli 
dobré výkony a kluci vybojovali 2. místo ze 
sedmi týmů, když 4x vyhráli, 1x remizovali 
a 1x prohráli. Po skončení turnaje byla pro 
děti připravena ukončená na hřišti ve Cvr-
čovicích. Zde jsme se rozloučili s hráči, kteří 

odchází do mladších žáků – celkem sedm 
kluků. Poté si zahráli děti proti rodičům, kdy 
po dramatickém průběhu utkaní mládež po-
ráží zkušené matadory 6:5 a zaslouženě sla-
ví. V průběhu sezony se nám výrazně zvýšil 
počet hráčů, což připisujeme dobré reputaci 

Pohořelické mládeže v  rámci sportovních 
zařízení v okolí (výsledky, přístup, atmosfé-
ra). Byla to jízda, skvělá sezona, díky všem 
rodičům za podporu a dětem za to, že táhli 
za jeden provaz. 

Trenéři - Jan Trnavský, Radek Galáš
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STARŠÍ ŽÁCI – JARO 2023

POHOŘELICE „B“/ CVRČOVICE – JARO 2023

DOROST – JARO 2023

Fotbalové jaro u starších žáků pro rok 2023 probíhalo všelijak, 
jenom ne dobře.Neustále jsme řešili absenci hráčů, nechuť trénovat, 
velice slabé nasazení při některých zápasech.

Zimní přípravu a  jarní část sezóny zahájil tým Pohořelice B/
Cvrčovice téměř ve stejné sestavě, v  jaké hrál na podzim. V rámci 
krátké přípravy jsme absolvovali dvě přátelská utkání proti Rakšicím 
a rakouskému týmu Wullersdorf B. Náš kádr není moc široky, proto 
byla každá absence v průběhu jara znát. Přesto se podařilo uhájit 
stejné umístění v tabulce jako po podzimní části a skončili jsme na 

Do začátku jara jsme nastoupili ve výborném rozpoložení 
a z prvního místa tabulky.

Samozřejmě jsme si chtěli tuhle pozici udržet a získat kýžený 
postup do Krajské soutěže dorostu. Jarní část sezóny se nám po-
vedla na jedničku. Z 13 zápasů jsme 12 vyhráli a pouze jeden pro-
hráli, a to s týmem Tasovic, s kterým máme po celou sezónu jediné 
dvě prohry. Nějak se nám na tenhle tým nedařilo.

Celkově jsme sezónu zakončili na prvním místě tabulky se 70 
body a skóre 121:30. Nejlepším střelcem týmu a zároveň celé sou-
těže se stal Jan Zbránek, který nastřílel krásných 68 branek.

Po posledním zápase jsme si s kluky udělali výbornou závě-
rečnou, kdy jsme sehráli utkání proti rodičům a fanouškům. Přálo 
nám krásné počasí a všichni si to užili.

Rozloučili jsme se s kluky, kteří odchází do mužů, a to konkrétně 
Jan Zbránek, Martin Dubský a Lukáš Sladký. Ocenili jsme objev se-
zóny, a to Jáchyma Michnu. A cenu kabiny dostal i Lukáš Sladký. Do 
přípravy nastupujeme 12.7. v 18:00 na stadionu. Začátek sezóny je 
naplánován na 12.8.2023.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem sponzorům, bez kterých by 
sezóna nebyla tak úspěšná jako byla !! Děkujeme jim za podporu 
a těšíme se na další.

Vladimír Bárta – Restaurace U Bártů, Zámečnictví Janíček Li-
bor, Strekon A-Z – Josef Volf, Autodoprava Dobrovolný Alexandr, 

4. místě, i když s větším bodovým rozestupem na přední příčky než 
po podzimu. Z celkových 53 bodů, jsme na jaře získali bodů 24, se 
skórem 48 vstřelených a 20 obdržených branek.

Tímto děkujeme všem našim fanouškům a divákům, kteří nás 
podporovali a věřím, že to tak bude i v sezónách následujících.

Trenér – Jiří Štrbík

RSspeed s.r.o., Vlastislav Prošek, Rostislav Mazánek, Miloš Janíček, 
TJ Sokol Pohořelice.

Za občerstvení na závěrečné patří poděkování : 
Vladimír Bárta – Restaurace U Bártů, Pleasure Pub – pan Ku-

bant, Restaurace U Vavříků – pan Vavřík a paní hospodské z hřiště.
Trenéři - Jakub Gärtner, Ivan Gärtner, Jiří Schimmerle

V  základní části jsme skončili na 5. místě se sedmi vítězství, 
jednou remízou a šesti prohrami. Sehráli jsme kvalitnější i slabší zá-
pasy – některé ovlivnil fakt, že jsme měli v sestavě i mladší a menší 

hráče. Po základní části byla rozlosována 
nástavba, kde jsme odehráli šest zápasů, 
z toho tři jsme vyhráli a tři prohráli, skon-
čili jsme na 2.místě. Zde vše vygradovalo 
a některé zápasy jsme neodehráli ani v po-
čtu 11ti hráčů – vinou nemocí a nezvykle 
velkému počtu omluvenek z  různých dů-
vodů. Poslední 3 zápasy se ale hra i na-
sazení zlepšily, až možná byla škoda, že 
jsme končili. Po posledním zápase jsme se 
rozloučili s hráči, kteří přechází do dorostu 
a  šli jsme na zasloužené letní fotbalové 
prázdniny. Pochvalu si zaslouží všichni 
hráči, kteří vše ustáli v dobrém i ve zlém. 
Samozřejmě dík patří i rodičům za podpo-
ru a ochotu podílet se na cestování k ven-
kovním zápasům. Snad bude příští sezona 
úspěšnější.

Trenéři – Petr Kohút, Michal Galáš
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SHRNUTÍ DOSAVADNÍ 
JARNÍ ČÁSTI SEZONY 
A MUŽSTVA

Po 7 utkáních máme  20 bodů za 6 výher a 2 re-
mízy, skóre 23:9, 1. místo v průběžné tabulce, 1 bod 
náskok na 1. příčce a zápas k dobru.

Velice si cením přístupu všech hráčů a  podpo-
ry vedoucího týmu pana Milana Kohúta. Trénujeme 
pravidelně 3x týdně a věnujeme se důkladně přípra-
vě na naše soupeře. Vedeme si velmi dobře takticky 
a zdobí nás pracovitost, obětavost, důraz a musím 
uznat, že i  kvalita našich hráčů na všech pozicích 
včetně náhradníků, kteří skvěle přistupují ke své roli 
a vždy naši hru oživí. Naši hráči jsou schopni hrát na 
více postech a vedou si velice dobře. V tomto jsme 
velmi silní. Vypíchnul bych 3 hráče, a  to Rosťika 
Kroupu, Zbyňka Loubka a Tomáše Kalivodu. Na tyto 
hráče je vždy spoleh, a pokud nastane situace, kdy 
máme zraněné, na dovolené apod., vždy jsou oka-
mžitě k dispozici a připraveni hrát. Není to tak jedno-
duché, mnohdy jen trénovat a nehrát a ještě v jejich 
letech. Tomáš Kalivoda jako náš jeden ze dvou gól-
manů absolvoval celou zimní přípravu a teď většinou 
kryje záda nejlepšímu gólmanovi nejen této soutěže 
Tomáši Sedmidubskému. Na tyto hráče nedám nikdy 
dopustit a jsou klíčem k našim úspěchům.

Zdeněk Matoušek, hráč a trenér A mužstva
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